
Protokół nr 18/2016 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 18 kwietnia 2016 r. w godz. 15
30

- 16
30 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Dorota Anna Jabłońska - przewodnicząca Komisji 

2/ Kamil Lauryn - wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki  

4/ Zbysław Wojciech Grajek   

5/ Jacek Juszkiewicz    

6/ Józef Wiesław Murawko   

7/ Wojciech Pająk 

8/ Sławomir Jan Szeszko.   

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Łukasz Kurzyna – zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

2/ Ewa B. Sidorek – zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3/ Honorata Rudnik – naczelnik Wydz. Spraw Społecznych 

4/ Leszek Lewoc – dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach 

5/ Krystyna Jaśkiewicz – dyrektor DPS „Kalina” 

6/ Bogdan Wierzchowski – Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach 

7/ Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik Prezydenta do Spraw Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi, 

8/ Bożena Hrynkiewicz – inspektor w Wydz. Inwestycji 

9/ Adam Karczewski – naczelnik Wydz. Spraw Obywatelskich 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła Dorota A. Jabłońska, która powitała zebranych i przypomniała,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli jednogłośnie następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 17/2016 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 marca 2016 r. 

2. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2015 roku. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta Suwałki w 2015 r.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miasta 

Suwałki na 2016 rok. 



5. Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach   

w 2015 roku.  

6. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta  

na 2017 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2017 rok.  

8. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

9. Informacja z realizacji Programu „Suwalska RODZINA PLUS” za okres 01.01.2015-

31.12.2015 r. 

10. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w mieście Suwałki na lata 2013-2015.  

11. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu 

Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2016-2018.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Wspierania Rodziny  

i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2016-2018.  

13. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących Programu „Aktywny Senior”.  

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia w Mieście Suwałki Programu 

„Aktywny Senior”. 

15. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 r.  

16. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania 

Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.  

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu powoływania członków oraz 

organizacjii trybu działania Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.  

18. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 17/2016 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 marca 2016 r. 

 

Dorota A. Jabłońska zapytała o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego stwierdziła, że protokół 

nr 17/2016 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach, został przyjęty. 

 

 



Ad pkt. 2 

Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2015 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk zapytał o działalność kontrolno-rozpoznawczą Państwowej Straży Pożarnej, 

wymienioną w Informacji. Dlaczego, spośród 13 wydanych decyzji, dotyczących 

zabezpieczenia oddziałów przedszkolnych, 8 było rozpatrzonych negatywnie? 

 

Bogdan Wierzchowski odpowiedział, że czynności te związane były z nowym 

rozporządzeniem, w świetle którego szkoły miały być przygotowane na przyjęcie 

przedszkolaków. Rozporządzenie zostało jednak przesunięte do wprowadzenia w 2019 roku. 

Straż Pożarna jednak, mimo wszystko, musiała wykonać swoje czynności w poszczególnych 

szkołach. Okazało się, że w wielu z nich funkcjonują nieprawidłowości – na skutek czego 

wydano decyzje administracyjne, które doprowadziły do stanu zgodnego z przepisami.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta Suwałki w 2015 r.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    7  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny 

stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta 

Suwałki w 2015 r.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miasta 

Suwałki na 2016 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    7  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wykazu 

kąpielisk na terenie Gminy Miasta Suwałki na 2016 rok. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach   

w 2015 roku.  

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Zbysław W. Grajek zapytał o plany rozwojowe DPS „Kalina”. Czy przewiduje się 

poszerzenie go o oddział geriatryczny? 

 

Krystyna Jaśkiewicz opowiedziała o planach rozwojowych DPS „Kalina” – w tym między 

innymi o planowanym utworzeniu „Centrum Opieki Senioralnej” czy też „Domu Dziennego 

Pobytu Seniora”. 

 

Józef W. Murawko zapytał, czy istnieje możliwość pozyskania środków zewnętrznych  

na sfinansowanie planowanych inwestycji? 

 

Krystyna Jaśkiewicz odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości. Jeżeli DPS znajdzie 

odpowiedniego partnera na Litwie, istnieje możliwość pozyskania środków z programu 

Polsko - Litewskiego.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy poradnia geriatryczna, która miałaby być utworzona w DPS 

„Kalina”, funkcjonowałaby w ramach kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia? 

 

Krystyna Jaśkiewicz odpowiedziała, że gabinet mógłby zostać utworzony nawet teraz. 

Problemem jest jednak brak pieniędzy ze strony Narodowego Funduszu Zdrowia  

na zakontraktowanie oraz  bardzo mała liczba geriatrów.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

 

 

 



Ad pkt. 6 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta  

na 2017 rok. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Łukasz Kurzyna zwrócił uwagę na kwestię zagospodarowania oszczędności, które pozostają 

po pierwszym rozdysponowaniu pieniędzy w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego. 

Istnieje sugestia, aby w przypadku niewystarczającej ilości środków na realizację kolejnego 

projektu z listy, uwzględnić pierwsze z następnych projektów na listach, których koszt nie 

spowoduje przekroczenia dostępnych środków na projekty w danej grupie. Władze jednak nie 

są za wprowadzeniem zaproponowanego pomysłu.  

Ponadto, Zastępca Prezydenta poinformował o dodanym zapisie, w świetle którego decyzję  

o uwzględnieniu projektu w budżecie miasta oraz o środkach przeznaczonych na jego 

realizację podejmuje Rada Miejska na wniosek Prezydenta Miasta Suwałk.  

 

Wojciech Pająk zapytał, z jakich źródeł bierze się dodatkowe 90 - 100 tysięcy złotych  

w budżecie? 

 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że są to środki, pozostające z różnego rodzaju oszczędności 

z zadań inwestycyjnych lub też środki zewnętrzne.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2017 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2017 rok.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 



Ad pkt. 8 

Ocena zasobów pomocy społecznej. 

Ocena stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Leszek Lewoc tytułem wstępu zreferował przedłożony materiał.  

 

Wojciech Pająk zapytał o dane, dotyczące osób korzystających z pomocy i wsparcia – rodzin 

z niepełnosprawnością i długotrwałą, ciężką chorobą. Czy owa, duża tendencja spadkowa 

wiąże się z tym, że coraz mniejszej liczbie mieszkańców Suwałk przyznawana jest ta pomoc? 

 

Leszek Lewoc odpowiedział, że jest to kwestia Powiatowego Zespołu Orzekania  

o Niepełnosprawności. Zmniejszenie może być spowodowane tym, że orzecznictwo jest 

obecnie bardziej rygorystyczne.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Ocena została przyjęta. 

Ad pkt. 9 

Informacja z realizacji Programu „Suwalska RODZINA PLUS” za okres 01.01.2015-

31.12.2015 r. 

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Wojciech Pająk nadmienił, iż z materiału wynika, że rodziny nie korzystają  

z Muzeum Okręgowego. 

 

Ewa B. Sidorek odpowiedziała, że rodziny korzystają z usług Muzeum. Dzieci w grupach 

mają tam bezpłatne lekcje, zwiedzanie dla rodzin w niedzielę jest również bezpłatne.  

 

Wojciech Pająk opowiedział na własnym przykładzie, że chcąc skorzystać z ulgi, 

przysługującej posiadaczom karty „Suwalska Rodzina Plus”, rodzina musi być kompletna. W 

Regulaminie Muzeum widnieje bowiem zapis, w świetle którego korzystanie z ulgi jest 

możliwe pod warunkiem obecności dzieci wraz z rodzicami.  

 

Ewa B. Sidorek odpowiedziała, że owa kwestia zostanie sprawdzona. W pozostałych, 

suwalskich instytucjach kultury nie ma takich wymogów.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

 

Ad pkt. 10 

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w mieście Suwałki na lata 2013-2015.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 



Leszek Lewoc zreferował przedłożony materiał. Nadmienił, iż w Suwałkach prowadzonych 

jest bardzo dużo programów i zajęć w zakresie dewiacji patologii społecznej, ze szczególnym 

uwzględnieniem profilaktyki uzależnień.  

 

Zbysław W. Grajek zapytał dyrektora MOPS - człowieka mającego ogląd na cały problem 

wspierania rodzin i rozwoju pieczy zastępczej, co jest najważniejsze w tym aspekcie? Czego 

nam brakuje? 

 

Leszek Lewoc uważa, że najważniejsza jest tutaj aktywność społeczna i jej kontrolowanie.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 11 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu 

Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2016-2018.  

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Wspierania Rodziny  

i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2016-2018.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Miejskiego 

Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2016-

2018.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących Programu „Aktywny Senior”.  

Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

 



Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia w Mieście Suwałki Programu 

„Aktywny Senior”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia  

w Mieście Suwałki Programu „Aktywny Senior”. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Agnieszka Szyszko poinformowała radnych, że w ubiegłym roku udało się wreszcie 

wprowadzić wieloletnie programy współpracy z organizacjami pozarządowymi, trwające 3 

lata. Nowymi zadaniami organizacji stały się min. kluby seniora i cała działalność na rzecz 

seniorów oraz prowadzenie Ośrodka Profilaktyki i Wsparcia Osobom Nietrzeźwym, 

Uzależnionym i Bezdomnym.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad pkt. 16 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania 

Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.  

Informacja stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

 

Ad pkt. 17 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu powoływania członków oraz 

organizacji i trybu działania Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 



Agnieszka Szyszko nadmieniła, iż ustawa zmieniła dwa warunki funkcjonowania Rady 

Działalności Pożytku Publicznego – jej kadencja będzie trwała 3 lata,  warunki odwołania jej 

członków stały się zaś bardziej zaostrzone.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    8  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu 

powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Suwalskiej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Wolne wnioski. 

 

Przewodnicząca zapytała członków Komisji o chęć uczestnictwa w Komisji konkursu pn. 

„Gdzie te piękne ogrody i kwieciste balkony?”. 

 

Swoją kandydaturę zgłosił Józef W. Murawko.  

 

Więcej wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca podziękowała zgromadzonym za udział i zamknęła posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

               

 

      

     Przewodnicząca Komisji  

                                                                                  Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

              Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                    Dorota Jabłońska 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Emilia Radzewicz 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


